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Beskæftigelsesudvalget har i brev af 16. juni 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 

413 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Hans 

Andersen (V). 

Spørgsmål nr. 413: 

”Vil ministeren redegøre for, hvor mange personer der vil få højere ydelser som 

følge af, at regeringen har hævet ydelserne i kontanthjælpssystemet med ”Aftale 

om nyt kontanthjælpssystem med plads til børnene” sammenlignet med før rege-

ringsskiftet i 2019? Vil ministeren herunder redegøre for, hvor mange børn der bor 

i de familier, hvor ydelserne hæves? Svaret bedes fordelt på kommuner” 

Svar: 

Aftaleøkonomien i ”Aftale om et nyt kontanthjælpssystem med plads til børnene” 

er beregnet med udgangspunkt i kontanthjælpssystemet i 2017, som er seneste år 

med et komplet datagrundlag, som derefter er opregnet til strukturelt 2022-niveau. 

Med udgangspunkt i ydelsesmodtagere i kontanthjælpssystemet i 2017 vil 37 pct. 

af alle ydelsesmodtagere opleve en ydelsesfremgang på mere end 50 kr. pr. måned 

(efter skat) med aftalen. Hvilket svarer til 48.400 fuldtidspersoner i 2017. Frem-

skrevet til strukturelt 2022-niveau svarer det til 34.300 fuldtidspersoner. 

Med aftalen indfører vi et fritidstillæg, som er målrettet børnene. Fritidstillægget 

vil komme alle børn i kontanthjælpssystemet til gode. Det skønnes at 40.000 børn 

vil få glæde af fritidstillægget.  

Der findes ikke fremskrivningsfaktorer fordelt på kommuner. Det er derfor ikke 

muligt at fordele svaret på kommuner. 

Venlig hilsen 

Peter Hummelgaard 

Beskæftigelsesminister 
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